
 

 

 
434 37 Most, Budovatelů 2532 

 

 

U S N E S E N Í 
 ze 120. řádného jednání 

Předsednictva 

Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje, z. s. 
 

dne 25. 9. 2024 od 10:00 hodin v prostorách Krajského úřadu Ústeckého kraje 
 

 
PROGRAM:  
 

Zahájení a úvodní slovo 
Gabriela Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 

 
1. Slovo hejtmana Ústeckého kraje  

předkládá J. Schiller, hejtman ÚK 

 
2. Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu 

předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

3. Kooptace členů Předsednictva za HSRM  
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 

 

4. Informace o hospodaření 
předkládá M. Ctiborová, členka Finanční komise HSR-ÚK 
 

5. Aktuální informace k projektu těžby Lithia na Cínovci        

předkládá zástupce společnosti GEOMET s.r.o. a Skupiny ČEZ 
 

6. Aktuální vývoj v procesu transformace 
předkládá I. Dvořáková, radní ÚK; G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 

 
7. Informace o přípravě a realizaci projektů HSR-ÚK 

předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

8. Informace o akcích a platformách HSR-ÚK 
předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

9. Informace členských organizací / Informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších platforem 
předkládají zástupci členských organizací 
 

10. Různé 
  

 
Závěr (předpoklad 12:00) 

 
 
 



 

 

ZAHÁJENÍ 
Jednání zahájila předsedkyně HSR-ÚK G. Nekolová a přivítala všechny účastníky, členy Předsednictva i stálé hosty z řad 
Krajského úřadu Ústeckého kraje, Rady sociální a hospodářské dohody ČR,  Úřadu práce Ústeckého kraje. Neopomněla 
zmínit také kolegy ze společností ČEZ, a.s. a GEOMET s.r.o., kteří vystoupí v bodě programu k projektu „Těžba lithia na 
Cínovci“. 
Následně poděkovala paní náměstkyni L. Mejstříkové a jejím prostřednictvím taktéž panu hejtmanovi J. Schillerovi, jenž se 
jednání bohužel nemohl zúčastnit, za spolupráci s HSR-ÚK v uplynulých 4 letech. Zdůraznila, že Ústecký kraj se v osobě 
pana hejtmana, paní náměstkyně či A. Kalasové, vedoucí oddělení vnějších vztahů a protokolu, zúčastnil každého jednání 
tripartity, a to velmi aktivně. Což ocenila a poděkovala všem jmenovaných, za jejich aktivní zapojení v tripartitě. 
Dále konstatovala, že na aktuálním jednání je přítomno 14 členů Předsednictva a 7 delegátů na základě plných mocí, 
zastoupeny jsou všechny tripartitní složky a Předsednictvo je usnášeníschopné.  
G. Nekolová požádala Předsednictvo HSR-ÚK o schválení doplnění programu v bodě Různé týkající se problematiky CHKO 
Krušné hory. Program byl následně schválen v tomto upraveném znění.  
 
 
 

K BODU 1: Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu 
 

E. Kovaříková informovala účastníky o plnění jednotlivých usnesení Předsednictva. Více viz Příloha č. 1 - Kontrola plnění 
usnesení. 
 
 

Usnesení: 13/P/2024 Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu 
Předsednictvo HSR-ÚK  
 

I. bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání HSR-ÚK. 

Hlasování:  20  pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno    
 

 
K BODU 2: Kooptace členů Předsednictva za HSRM 
G. Nekolová konstatovala, že 7. září 2024 skončil mandát všem členům Předsednictva HSRM. Bylo zvoleno nové 
Předsednictvo, které následně zvolilo předsedkyní G. Nekolovou a 1. místopředsedou A. Ševčíka (zastupujícího ČMKOS – 
Sdružení odborových organizací Czech Coal Group ), který byl rovněž nominován pro zastupování HSRM v Předsednictvu 
HSR-ÚK. Druhou osobou, zastupující HSRM v orgánech HSR-ÚK, je H. Veverková, jejíž mandát v rámci HSR-ÚK trvá.   
 
Usnesení 14/P/24: Kooptace členů Předsednictva za HSRM 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí návrh na kooptaci zástupců za HSRM do Předsednictva HSR-ÚK; 
II. bere na vědomí informaci o ukončení členství V. Vozky, jakožto člena HSRM v Předsednictvu HSR-ÚK, a děkuje 

mu za přínosnou spolupráci; 
III. kooptuje A. Ševčíka do funkce člena Předsednictva HSR-ÚK, jakožto 1. místopředsedu a statutárního zástupce 

HSRM. 
 
 
Hlasování   20 pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno    

 
        

K BODU 3: Informace o hospodaření 
M. Ctiborová okomentovala členům Předsednictva čerpání HSR-ÚK v běžné i doprovodné činnosti ke dni 31. 8. 2024, 
včetně předpokládaného výsledku hospodaření a celkového přehledu finančních prostředků ke dni 31. 8. 2024, viz Příloha 
č. 2 – Čerpání_HSR-ÚK_31.8.2024. Zdůraznila, že v běžné činnosti nedošlo a dle plánu by nemělo dojít k překročení 
žádných položek určených na financování běžné činnosti. Naopak v důsledku realizace doprovodné činnosti (realizace akcí, 
smluv o reklamě, projektů) dochází k úspoře režijních a mzdových nákladů. Zmínila zaplacení všech členských příspěvků, 
až na Svaz podnikatelů ve stavebnictví, jež tuto situaci spolu se sekretariátem HSR-ÚK intenzivně řeší. Upozornila taktéž 
na vysoký zůstatek na bankovních účtech, který je způsoben obdržením zálohy na předfinancování projektových aktivit 
(především projektu RUR) a realizací projektu H2CE (tedy i zápůjčkou od HSRM). Z těchto záloh budou v nadcházejících 
měsících hrazeny výdaje spojené s realizací projektů, až do úplného vyčerpání záloh. Na závěr svého vstupu doplnila, že 



 

 

Finanční komise bude od následujícího roku monitorovat hospodaření HSR-ÚK v půlročním intervalu. Následně přenese 
informace na jednání Výkonného výboru, Předsednictva a Sněmu.   
 
Usnesení 15/P/24: Informace o hospodaření 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí informaci o hospodaření. 
 
Hlasování:   21  pro      0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 
K BODU 4: Aktuální informace k projektu těžby Lithia na Cínovci 
G. Nekolová připomněla, že na jednání Předsednictva v září loňského roku proběhla ze strany společností ČEZ, a.s. a 
GEOMET s.r.o. prezentace projektu „Těžba a zpracování lithia na Cínovci“, kde bylo intenzivně diskutováno technické 
řešení projektu a taktéž socio-ekonomické dopady. Následně informovala, že projekt byl projednáván na RSK ÚK, prošel 
Výběrovou komisí pro strategické projekty OP ST s výhradou. Po vypořádání připomínek do konce měsíce září bude 
hodnocení projektu dále pokračovat. 
J. Harnych, ČEZ, a.s., uvedl, že technický popis projektu se za poslední rok nezměnil, nicméně došlo ke změně lokace 
zpracovatelského závodu, a to do Prunéřova u Chomutova. Více informací v přiložené prezentaci – Příloha č. 3 – Těžba a 
zpracování lithia na Cínovci.  
Diskuze: 
J. Aster vznesl dotaz ohledně neustále se měnící ceny lithia na trhu. J. Harnych odpověděl, že při maximu ceny, které 
lithium dosáhlo, neočekávali její trvalé setrvání na této úrovni. V horizontu 25 let očekávají cenu vyšší než dnes, avšak nižší 
než při maximu. Tento trend je přiměl zaměřit se na konkurenceschopnost a na snížení uhlíkové stopy karbonátu lithia, což 
je atraktivní pro automobilový průmysl, i když to přináší vyšší náklady. Ty však považují za opodstatněné, které navíc 
napomohou ke konkurenceschopnosti „cínoveckého“ lithia.  
G. Nekolová poděkovala za prezentaci i za přednesení ekonomických efektů pro region a také za potvrzení, že bude 
zahájeno zpracování detailních socio-ekonomických dopadů, kvitovala zahrnutí oblastí zdravotnictví a vzdělávání. Zeptala 
se na termín dokončení studie proveditelnosti a cost-benefit analýzy. J. Harnych reagoval, že studie i CBA budou 
ministerstvu předány do 30. září 2024. G. Nekolová dále nabídla, že HSR-ÚK by se mohla podílet na připomínkování 
průběžných výsledků dopadové studie. Zdůraznila potřebu stanovit harmonogram dokončení této studie . 
G. Nekolová na závěr tohoto bodu požádala J. Harnycha o prezentaci informací o modulárních jaderných reaktorech, které 
společnost ČEZ, a.s. plánuje. J. Harnych uvedl, že tato prezentace není problém, termínově se přizpůsobí jednání HSR-
ÚK. 
 
 
Usnesení 16/P/24: Aktuální informace k projektu těžby Lithia na Cínovci 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí aktuální informace k projektu těžby Lithia na Cínovci, viz Prezentace; 
II. žádá nositele projektu o zapojení HSR-ÚK do připomínkovacích procesů zpracovávání podrobné studie 

socio-ekonomických dopadů; 
III. žádá nositele projektu o opětovné informování Předsednictva HSR-ÚK o dalším vývoji projektu těžby Lithia 

na Cínovci nejpozději v září roku 2025. 
 
Hlasování    21  pro    0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
K BODU 5: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
J. Nedrdová přednesla aktuální informace o vývoji v procesu transformace, viz Příloha č. 4 – ÚK_OPST.   
G. Nekolová informovala, že bylo přesunuto jednání RSK ÚK na 10. 10. 2024, výstupy z jednání budou následně k dispozici 
členům Předsednictva HSR-ÚK. Uvedla, že na jednání Pracovní skupiny Regionální rozvoj RSK ÚK proběhla intenzivní 
debata o podpoře obcí v Ústeckém kraji, jež nespadají do území po těžbě. HSR-ÚK vznesla podnět na novou výzvu 
zaměřenou na rozvoj obcí, které se v důsledku strukturální zátěže regionu potýkají s odlivem obyvatel. Tento podnět 
pracovní skupina kvitovala a podpořila, přičemž bude přenesen na MŽP a SFŽP k posouzení. Rovněž zmínila oblast 
vzdělávání ve firmách a výzvy pro základní školy. HSR-ÚK obdržela podnět, zda by bylo možné posunout termín pro 
podávání žádostí na začátek roku 2025, aby žadatelé měli dostatek času na přípravu projektů. J. Nedrdová odpověděla, že 
existuje tlak na čerpání prostředků a posunutí termínu je možné pouze z důvodu vytíženosti kapacit MŽP. Dodala, že 
probíhá snaha o odstranění povinnosti mít podané stavební povolení. 
 



 

 

G. Nekolová informovala o zapojení HSR-ÚK do „Transformační komise“ při MMR. Uvedla, že dlouhodobě byly vznášeny 
připomínky k absenci odborné platformy pro řešení socio-ekonomických dopadů energetické tranzice. Prvním z podnětů 
byla aktualizace socio-ekonomických dopadů tranzice, zejména s ohledem na uhelné regiony a jejich obyvatele. Doplnila, 
že Strategie RE:START nefunguje efektivně a dopady v území jsou velmi malé. Místo plánovaného zvýhodnění strukturálně 
postižených krajů je Ústecký region a subjekty z něj odkazovány na OP ST, který však měl být doplňujícím nástrojem, ne 
náhradou ostatních kohezních nástrojů.  Dále zmínila, že Výroční konference RE:STARTu byla zrušena kvůli povodním. 
Vyjádřila pochopení, avšak i politování, neboť tam chtěla tyto podněty vznést k reakci pana ministra pro místní rozvoj.  
Konstatovala, že po jmenování nového ministra pro místní rozvoj mu bude adresován apel HSR-ÚK s výše uvedeným, 
v kopii pak na předsedu vlády.   
Následně sdělila, že v rámci intenzivní diskuze s MŽP a SFŽP bylo vyjednána subalokace pro uhelné regiony v rámci 
programu Green Gas z Modernizačního fondu, tedy 1 mld. Kč na výstavbu elektrolyzérů a související infrastruktury pro 
skladování a distribuci vodíku z celkové výše alokace 4 mld. Kč. Subjekty z uhelných regionů se mohou ucházet i o zbývající 
3 mld. Kč, v subalokaci však nesoutěží se zbytkem republiky. Taktéž podala informaci, že se HSR-ÚK v termínu 15. – 17. 
10. 2024 zúčastní Platformy pro uhelné regiony v transformaci v Bruselu. Proběhne také jednání s českými europoslanci, 
na kterém bude řešena podpora pro Ústecký kraj (uhelný region procházející transformací).  
 
Usnesení 17/P/24: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu  
Předsednictvo HSR-ÚK 

I. bere na vědomí informaci k aktuálnímu vývoji v procesu transformace; 
II. pověřuje G. Nekolovou, předsedkyni, k vyjádření nesouhlasu HSR-ÚK s postupem implementace Strategie 

RE:START, adresované předsedovi vlády a ministru pro místní rozvoj. 
 
Hlasování    20  pro    0 proti      0 zdržel se  
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 
K BODU 6: Informace o přípravě a realizaci projektů HSR-ÚK  
Nekolová informovala členy Předsednictva o realizaci a přípravě projektů, ve kterých se HSR-ÚK angažuje, jak v roli 
partnerské, tak v roli nositelské. Hovořila o následujících projektech: 

- Region Univerzitě, Univerzita regionu (RUR) – dotační titul OP ST; nositel RUR, HSR-ÚK partner s finančním 
příspěvkem; vydané Rozhodnutí o poskytnutí dotace; projekt v počáteční fázi realizace;  

- Green Mine – Revitalizace lomu ČSA (GM) - dotační titul OP ST; nositel Sev.en Inntech, a.s., HSR-UK partner 
s finančním příspěvkem; čeká se na vydání Rozhodnutí o poskytnutí dotace; probíhají přípravné projektové práce; 

- Empowering H2-ready Regions in Central Europe (H2CE) - dotační titul Interreg Central Europe; řešen konsorciem 
partnerů, lead partner Joint Spatial Planning Department Berlin-Brandenburg, HSR-ÚK partner s finančním 
příspěvkem; realizováno 3. monitorovací období, vše běží dle časového i věcného harmonogramu; 2 předchozí 
žádosti o platbu schváleny bez připomínek v plné výši, 3. žádost o platbu v přípravě; 

- Rozvoj vodíkového údolí v Ústeckém kraji (H2ÚK) - dotační titul OP ST; nositel HSR-ÚK, partneři: Inovační centrum 
Ústeckého kraje, z. s. a Energetické centrum Ústeckého kraje, příspěvková organizace; zpracovávána projektová 
žádost a připravena k podání; více viz Příloha č. 5 - Základní informace o projektu „Rozvoj vodíkového údolí v 
Ústeckém kraji";  

- Cesta k úspěchu – dotační titul OP ST; nositel KHK ÚK, HSR-ÚK partner s finančním příspěvkem; čeká se na 
vyhlášení výzvy pro podání tohoto projektu. 

 

Usnesení 18/P/24: Informace o přípravě a realizaci projektů HSR-ÚK 
Předsednictvo HSR-ÚK 

I. bere na vědomí informaci o přípravě a realizaci projektů H2CE, RUR, Green Mine, Rozvoj vodíkového údolí 
v Ústeckém kraji, Cesta k úspěchu; 

II. bere na vědomí detailní informace k projektu „Rozvoj vodíkového údolí v Ústeckém kraji“ připravovanému do 
výzvy č. 54 Operačního programu Spravedlivá transformace; 

III. schvaluje podání projektu „Rozvoj vodíkového údolí v Ústeckém kraji“ do výše uvedeného dotačního titulu; 
IV. pověřuje G. Nekolovou, předsedkyni HSR-ÚK, k přípravě Partnerských smluv s Inovačním centrem 

Ústeckého kraje, z.s. a Energetickým centrem Ústeckého kaje, příspěvkové organizace, k tomuto projektu.  
 
Hlasování:    pro  20    proti       zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 
 



 

 

K BODU 7: Informace o akcích a platformách HSR-ÚK                                                                   
G. Nekolová informovala o účasti na H2 Fóru v Karlovarském kraji, kde proběhla komunikace s europoslanci na téma 
energetické tranzice; 20. zasedání Vodíkové platformy Ústeckého kraje; účasti na kulatém stole ČSZE, který se zaměřil na 
bariéry, problémy a příležitosti v energetice, včetně přípravy kvalifikované pracovní síly. Hovořila také o závěrečném 
workshopu Pilotního ověření nástroje Job Watch, který se věnoval kvalifikované pracovní síle pro vodíkové hospodářství. 
Oznámila výsledky 8. ročníku Ceny hejtmana za společenskou odpovědnost, s odkazem na tiskovou zprávu. Uvedla, že se 
taktéž připravuje jednání Platformy průmyslníků Ústeckého kraje a Výzkumně-vzdělávací platformy Ústeckého kraje.  
 

Usnesení 19/P/24: Informace o akcích a platformách HSR-ÚK 
Předsednictvo HSR-ÚK 

I. bere na vědomí informaci o akcích a platformách HSR-ÚK. 
 
 
Hlasování   20  pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 
 

K BODU 8: Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem 
J. Aster apeloval, aby novému vedení Ústeckého kraje byly komunikovány požadavky na zástupce HSR-ÚK v krajských 
komisích a výborech. G. Nekolová toto kvitovala. 
M. Andrt věnoval svůj vstup problematice hospodářsky a sociálně ohroženým území (HSOÚ), což je nová inciativa MMR 
pro podporu slabých regionů. Informoval, že na základě stanovené metodiky a kritérií, je do HSOÚ zařazeno celé území 
Ústeckého kraje, až na ORP Roudnice nad Labem. Celkem v celé ČR je 70 HSOÚ, v ÚK se jedná o 15 HSOÚ = ORP. 
MMR připravuje národní tituly, kde chtějí žadatele z HSOÚ bonifikovat. Nyní je připravován program na posílení absorpčních 
kapacit v HSOÚK s alokací 140 mil. Kč na všechna HSOÚ, tedy 2 mil. Kč na 1 HSOÚ, max. výše podpory na 1 projekt 500 
tis. Kč. Doplnil, že HSOÚ zatím nemají žádné orgány ani rozhodovací pravomoci. Vyjádřil obavu, že tyto malé aktivity naše 
území neposunou, jsou třeba velké, společné projekty.  G. Nekolová uvedla, že příprava projektů je určitě důležitá, ale je 
nutné znát podmínky navazujících programů podpory, a tedy vědět, jak zaměřit studie proveditelnosti atd. Došlo k dohodě, 
že zástupci HSR-ÚK toto přednesou na RSK ÚK. 
 

Usnesení 20/P/24: Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a 
dalších platforem 
Předsednictvo HSR-ÚK 

I. bere na vědomí informace členských organizací / Informace z výborů, komisí, pracovních skupin a  
       dalších platforem; 
 
Hlasování   20  pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 

K BODU 9: Různé 
J. Kadečka, RHSD ČR, seznámil přítomné s informacemi z posledního jednání RHSD ČR, které proběhlo 4. 9. 2024. Byly 

diskutovány připomínky ze strany sociálních partnerů ke Státní energetické koncepci, které se shodovaly v tom, že je tento 

vládní dokument příliš ambiciózní, nerealistický, nezohledňuje ceny energií a postrádá dopadovou studii. Dále byl řešen 

státní rozpočet na rok 2025, kde byl kvitován objem financí na investice, ale obava z pomalých procesů stavebních řízení, 

kritizovány nedostatečné finanční prostředky na obnovitelné zdroje energie, dopravní infrastrukturu a aktivní politiku 

zaměstnanosti. Dále byla řešena Hospodářská strategie ČR, kde bylo zdůrazněno riziko převažující ekonomiky s nízkou 

přidanou hodnotou. Je nutné zaměřit se na výzkum, vývoj a finální výrobu (např. výroba čipů Onsemi nebo Gigafactory), 

které by mohly ČR posunout vpřed. Bylo projednáno nařízení vlády o koeficientu růstu minimální mzdy na další dva roky a 

problémy s čerpáním prostředků z Národního plánu obnovy (NPO). 

G. Nekolová poděkovala za informace, kvitovala připomínky k SEK, jsou ve shodě s názorem HSR-ÚK. K Hospodářské 

strategii ČR dodala, že pro připomínky z regionů bylo velmi málo časového prostoru. Nejsou v ní zohledněny potřeby 

strukturálně postižených krajů. Vzhledem k faktu, že má být podkladem pro nové Programové období, je nutné, aby bylo 

toto zohlednění zpracováno.  

R. Bartíková, SPČR, navrhla k diskuzi téma zonace CHKO Krušné hory. Zdůraznila, že by měl být sjednocený přístup ke 

všem obcím, což se bohužel prozatím neděje. L. Mejstříková uvedla, že z obce Boží dar byl odeslán dopis všem obcím 

http://www.hsr-uk.cz/csr_8-rocnik_slavnostnivyhlaseni/


 

 

v území potenciální CHKO Krušné hory, aby se spojily a jednaly s AOPK sdruženě. Zmínila, že termín pro podání 

připomínek byl nevhodně nastaven v době prázdnin, kdy je velmi obtížené svolat zastupitelstva atd. G. Nekolová požádala 

o zaslání uvedeného dopisu a doplnila, že tato problematika byla na HSR-ÚK opakovaně řešena na základě podnětů obcí 

i podnikatelského sektoru. HSR-ÚK požadovala, aby se mohly vyjádřit nejen obce, ale i podnikatelé – aby byla zohledněna 

stanoviska všech sociálních partnerů v daném území. L. Mejstříková informovala o podnětu, který všem obcím zaslala obec 

Boží Dar s výzvou, aby obce společně oslovili AOPK a vyzvalo k objektivizaci přístupu k zonaci CHKO. 

 
Usnesení 21/P/24: 
Předsednictvo HSR-ÚK 

I. podporuje apel obce Boží Dar ze dne 12. 9. 2024 na sjednocený a koordinovaný postup obcí ve věci záměrů 
zonace a vyhlášení CHKO Krušné hory; 

II. žádá AOPK o možnost připomínkování stanovení zón CHKO ze strany HSR-ÚK zastupující další aktéry z 
území (viz zaměstnanecké a zaměstnavatelské organizace a svazy, jichž se daná problematika týká). 

 
 
Hlasování   19  pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 

Závěr 
G. Nekolová všem poděkovala za účast, konstruktivní diskusi a spolupráci. Popřála všem krásné léto a následně ukončila 
jednání.  
 
 
Zapsala: Olena Nazaruk, Edita Kovaříková, 25. 9. 2024 v Mostě 
Ověřila: Mgr. Gabriela Nekolová, 25. 9. 2024 v Mostě 
 


